
	  
	  
	  
	  
 
Hble. Sr. Boi Ruiz, conseller de Salut,  
 
Hem conegut a través de la premsa el recent nomenament d’un metge oncòleg, especialista 
en cures pal·liatives, com a president del consell assessor del programa per a la prevenció i 
atenció de les persones amb malalties cròniques del Departament de Salut de la Generalitat. 
 
Amb el nostre màxim respecte cap a la persona i la seva vàlua professional, li manifestem el 
nostre profund malestar i desacord amb la decisió. No creiem que aquest sigui el millor perfil 
professional per reorientar l’atenció als problemes de salut crònics. A més, és un menyspreu 
inadmissible cap al conjunt de professionals d’atenció primària, experts en aquest àmbit. 
 
Estem convençuts de la necessitat de reorientar els serveis sanitaris (especialment els 
secundaris, l’atenció hospitalària) d’atenció a les persones que pateixen problemes de salut 
crònics, tenint en compte la seva creixent rellevància lligada a l’increment de l’esperança de 
vida dels ciutadans i al fet que sovint pateixen diverses malalties. Fa temps que els 
professionals de l’atenció primària mantenim una especial cura d’aquestes  persones. És ben 
coneguda la necessitat que el seu seguiment es produeixi, tant com sigui possible, en la 
comunitat, evitant l’ingrés o l’atenció secundària (menys segura, centrada en la malaltia i no 
en la persona, més cara i menys eficient). Aquestes persones necessiten d’una atenció 
integral i longitudinal (atendre la persona en el seu conjunt i al llarg de tota la seva vida), 
característiques pròpies dels professionals de l’atenció primària de salut. 
 
És per això que ens sobta que el Departament que vostè dirigeix pugui tenir en compte -per 
coordinar un consell assessor sobre l'atenció a persones amb malalties cròniques- en 
professionals diferents als que treballen en l’atenció primària. Lamentem aquest fet i 
esperem que sigui un error periodístic, i que l’esmentat consell estigui presidit finalment, 
com correspon, per algun professional de l’atenció primària. Si no fos així, entendríem que 
no es dóna importància al paper d'aquests professionals, i podria comportar la seva inhibició 
en els treballs del consell. 
 
Li demanem que ens confirmi o desmenteixi la notícia i que en cas de ser certa, replantegi la 
decisió. 
 
Aprofitem per reiterar la petició d'entrevista de membres de la Junta Directiva de Fòrum 
Català d'Atenció Primària amb vostè per tal d'expressar-li les nostres inquietuds i propostes. 
 
Cordialment, 
 
 
Francesca Zapater 
Presidenta  
Fòrum Català d'Atenció Primària (FoCAP) 
 
Barcelona, 9 de maig de 2011 


